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Година 2008. била је кључна за европске интеграције Србије, а најважнији догађаји су
проглашење независности Косова, разлаз Тадића и Коштунице и расцеп Српске
радикалне странке. То је део оцена из интервјуа који је београдским медијима дао
амбасадор Француске, Жан-Франсоа Терал, који ускоро напушта овај положај.

  

Уз опаску да је у Србији провео три и по фантастичне године током којих је било и јаких
тренутака и бурних догађаја, одлазећи амбасадор Француске Жан Франсоа Терал је
данас у разговору са новинарима поручио да ће се у Србију вратити да попије шампањац
са пријатељима када Србија постане чланица ЕУ.

  

До тада, како је рекао амбасадор, он спада у људе који су спремни да се кладе да ће
питање кандидатуре Србије за чланство у ЕУ бити одмрзнуто врло брзо, најкасније до
краја године:

  

„Преговори у уласку у ЕУ, из искуства знамо, трају 7-8 година. Уколико успемо, а убеђен
сам да ћемо успети да уз помоћ ЕУ нађемо некакав начин договора између Београда и
Приштине – сигуран сам да ће тај процес моћи да буде убрзан“, предвиђа Терал.

  

Француски амбасадор је истакао да се нада су Београд и Приштина схватили да
претходно треба да реше проблеме који стоје међу њима да би ушли у ЕУ. То неће бити
лако, каже Терал уз подсећање да и у случају Србије, као и сваке друге земље важи
правило да прво треба решити проблеме са суседима:

  

„Није то први пут да то кажем и поновићу оно што је и министар Кушнер рекао – до
уласка у ЕУ, Србија и Косово ће морати да нађу начин да нормализују односе и да
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престану да потхрањују антагонистичке односе. И то сви овде знају. За Србију је то као
када имате каменчић у ципели, то вам смета док ходате, посебно да идете брзо. Зато
треба наћи начин да се то реши”, оцењује амбасадор Терал.

  

Француски амбасадор је рекао да му је жао што одлази из Србије а да још није ухапшен
Ратко Младић. Он каже и да је евидентно да Србија од друге половине 2008. стварно
сарађује са Хашким трибуналом, а последњу изјаву главног тужиоца Трибунала у Хагу
Терал овако коментарише:

  

“Он не доводи спремност и жељу српских власти да сарађују са Хагом. Брамерц је
изразио разочарење због неефикасности одређених метода и то ме није изненадило
зато што сам већ чуо да се разговара о томе како би требало у неким стварима бити
ефикаснији.”

  

Терал је рекао да је убеђен да ће тензије у Санџаку остати на локалном нивоу и да се
сигурно неће догодити сценарио као са Косовом, с обзиром да је такво виђење и
Француске и Европе.

  

Иначе, Жан-Франсоа Терал остаје у Београду до краја септембра, а на његово место ће
доћи Франсоа Гзавије Денијо, кога Терал описује као свог пријатеља и познаваоца
ситуације у региону.

  

(VOA)

  

 2 / 2


